
Jaarverslag Vereniging Oud Monnickendam 2022 
 
Verslag van de activiteiten van onze vereniging naar onderwerp 
gerangschikt. 
 
ALGEMEEN 
 
In het begin van 2022 heeft onze vereniging nog de gevolgen 
van de covid-19pandemie ondervonden maar we hebben onze 
activiteiten toch grotendeels kunnen uitvoeren. Echter het 
aantal rondleidingen door de stadsgidsen was lager vanwege 
de corona. 
 
BESTUUR, LEDEN EN ORGANISATIE 
 
Bestuur mutaties Op de algemene ledenvergadering van 8 juni 
zijn de aftredende bestuursleden Klaas Roos, Garrelt Bont, 
Herman Reurs en Gerben Kolkman herbenoemd voor een 
periode van 3 jaar. Per 1 januari 2022 heeft Ton Meijer zijn 
lidmaatschap van het bestuur opgezegd. Ton heeft vanaf 2004 
een zeer belangrijk aandeel gehad in de vergaderingen van het 
bestuur. Hij heeft aangegeven actief te blijven binnen de 
Stichting IJsschuiten. Met een diner op 6 mei hebben we 
officieel afscheid van hem genomen. In de komende 
ledenvergadering zal in deze vacature worden voorzien. 
 
In 2022 is het bestuur 10 keer in vergadering bijeengekomen. 
 
Ledenbestand Het aantal leden is in het afgelopen jaar 
gedaald, van 1146 naar 1116. Er waren 38 opzeggingen, het 
merendeel wegens overlijden en verhuizingen. Het aantal 
nieuwe leden bedroeg 20 en 12 leden werden, ondanks diverse 
aanmaningen wegens niet betalen, verwijderd uit het 
ledenbestand. 
 



Het doel blijft om jaarlijks 40 nieuwe leden te werven. Werving 
van nieuwe leden is en blijft een van de prioriteiten van het 
bestuur. 
 
Financiën Het jaar wordt afgesloten met een batig resultaat van 
€ 91,80 (2021: € 7.321,80). Het resultaat van 2021 kwam 
voornamelijk door het niet doorgaan van activiteiten wegens 
corona. 
 
In het verslag van de penningmeester wordt een uitgebreide 
toelichting gegeven. 
 
LEDENACTIVITEITEN 
 
Lezingen In 2022 werden er drie lezingen georganiseerd. 
 
De eerste lezing is gehouden op 30 maart door Sander 
Wassing en ging over de wederdopers in Monnickendam in 
1534/1535. Sander heeft al eerder lezingen bij ons gegeven en 
ook deze keer was het weer een zeer interessante lezing. 
 
De tweede lezing is gegeven op 26 september door Vera 
Geelen (senior projectleider 
 
3 veenlandschappen en klimaat van Staatsbosbeheer) en ging 
over de Landschapsvisie van Oost Waterland die 3 jaar geleden 
door haar gemaakt is in opdracht van en in samenwerking met 
de provincie Noord-Holland. 
 
De derde lezing is gegeven door Eva Vriend en ging over de 
gevolgen van het afsluiten van de Zuiderzee. De titel van de 
lezing was “Eens ging de zee hier te keer”. Door de 
coronaproblematiek is deze lezing enkele malen verschoven en 
uiteindelijk gehouden op 26 oktober. 
 
Excursies In 2022 werd er een najaars-excursie georganiseerd 
naar Brielle. Er waren 79 deelnemers. ’s Morgens hebben we 
koffie gedronken in Brielle om vervolgens een rondtocht met 



onze bus over het eiland te maken onder begeleiding van een 
stadsgids. Na een uitgebreide lunch bestond de mogelijkheid 
om verschillende wandelingen met een stadsgids te maken. Om 
17.00 uur vertrokken we weer en kwamen om 18.15 uur aan in 
Monnickendam. De deelnemers waren zeer tevreden over deze 
dagtocht. 
 
VERTEGENWOORDIGINGEN 
 
Monumenten en Welstandscommissie Onze vertegenwoordiger 
Lodewijk Duymaer van Twist is ook in 2022 onze 
vertegenwoordiger geweest in de commissie. In dit jaarboek 
doet hij verslag van de activiteiten van de commissie in 2022. 
 
In onze bestuursvergaderingen bespreken we de 
aangevraagde omgevingsvergunningen van de maand 
daarvoor. In enkele gevallen heeft er overleg plaatsgevonden 
over de ingediende bouwplannen. In 2022 hebben we geen 
reden gezien om tegen de plannen bezwaar aan te tekenen. 
 
We hebben op 8 september een verzoek om handhaving 
ingediend bij het college betreffende het wit schilderen van een 
woning binnen het beschermd stadsgezicht. Het college heeft 
dit verzoek doorgezonden naar de welstandscommissie voor 
advies. Deze commissie heeft geconstateerd dat er niet 
gehandeld is in strijd met het beleid. De commissie betreurt dat 
de gevel wit is gekeimd waardoor het opgaat in de kleuren van 
de twee naastgelegen schuren en afwijkt van het traditionele 
kleur- en materiaalgebruik. De commissie acht dit echter geen 
exces en is van mening dat er geen sprake is van een 
onmiskenbare strijdigheid met de in de nota opgenomen 
criteria. 
 
Het college heeft besloten om het verzoek om handhaving af te 
wijzen. 
 
Zie het jaarverslag van de Monumenten en Welstandcommissie 
op pagina 38. 



 
Overleg met leden van het College van de gemeente Waterland 
Vanaf 2015 is er met het College tweemaal per jaar overleg 
over zaken die de binnenstad van Monnickendam betreffen. 
Onze Vereniging wordt vertegenwoordigd door de voorzitter en 
twee bestuursleden. 
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Op 19 mei zijn we uitgenodigd door het College om te spreken 
over de voortgang van het verwerven van het gemaal De Poel. 
De bouw van het nieuwe gemaal is vertraagd en zal in de loop 
van 2023 worden opgeleverd. Daarna wordt er een jaar 
proefgedraaid met als gevolg dat het gebouw pas in 2024 
beschikbaar komt. 
 
Tevens loopt er een onderzoek over de dijkversterking van de 
Waterlandse Zeedijk en dit onderzoek is pas eind 2022 gereed. 
Wat de gevolgen van dit onderzoek voor ons zijn is niet bekend. 
Inmiddels weten we dat dat het onderzoek nog steeds niet is 
afgerond. 
 
Ons bestuur blijft zich zorgen maken of we nog wel de 
beschikking zullen krijgen over dit gebouw. We zijn aan het 
onderzoeken welke mogelijkheden we hebben om hier meer 
duidelijkheid over te krijgen. 
 
In 2022 heeft er op 17 november het periodieke overleg 
plaatsgevonden. Voor 2023 zijn er nog geen vergaderdata met 
het College vastgelegd. Tijdens dit overleg is uitvoerig 
gesproken over de ontwikkeling van het gemaal de Poel. Ook is 
ons verzoek om handhaving ter sprake gekomen. 
 
Instellen werkgroep Klankbordgroep Verkeer door de gemeente 
In 2022 heeft de gemeente een werkgroep samengesteld van 
raads- en duo- raadsleden om een verkeersvisie te ontwikkelen 
voor Monnickendam. Namens onze vereniging zijn Klaas Roos 
en Ed Willms hierin vertegenwoordigd. De commissie is een 



aantal keren bijeen geweest en heeft een conceptplan 
Verkeersvisie Monnickendam opgesteld. Wij hebben hierop 
commentaar gegeven en betreuren het dat het parkeren in de 
oude binnenstad buiten de discussies blijft. 
 
WERKGROEPEN 
 
Archeologische werkgroep Waterland In februari 2022 
verscheen Archeologisch Magazine nr.4 met daarin o.a. een 
interessant artikel over de middeleeuwse eikenhouten zeesluis 
gevonden ten noorden van Monnickendam met prachtig 
fotomateriaal. Voor komend najaar wordt er een lezing over dit 
onderwerp gehouden door de heer Flamman (senior adviseur 
van Vestigia B.V.). Dit bedrijf heeft onderzoek gedaan naar de 
sluisconstructie. Hij zal het dan gereedgekomen onderzoek 
presenteren en toelichten. 
 
Sinds februari 2021 stuurt de werkgroep haar eigen e-mail 
nieuwsbrief “ArcheoNieuws” naar leden en belangstellenden. 
Ook worden er tentoonstellingen in ons museum 
georganiseerd. 
 
Zie het jaarverslag van de werkgroep op pagina 33. 
 
Oral History In 2022 heeft de werkgroep vijf interviews kunnen 
afnemen. 
 
De werkgroep is vanaf 2011 actief en er staan inmiddels 63 
interviews op de website. Zie het jaarverslag van de werkgroep 
Oral History op pagina 57. 
 
5 Stadsgidsen De stadsgidsen hebben in 2022 672 personen 
rondgeleid. Ten opzichte van 2021 is dit toename van 137 
personen. 
 
In 2022 is de samenstelling van het bestuur gewijzigd. Enkele 
gidsen hebben hun deelname beëindigd. 
 



Zie het jaarverslag van de werkgroep Stadsgidsen op pagina 
26. 
 
Website Het bestuur is nog steeds tevreden met de huidige 
status van de website. In 2022 zijn er weer enkele 
aanpassingen doorgevoerd. De website wordt beheerd door 
Jan Konijn. We hopen onze leden en belangstellenden van 
adequate informatie te kunnen blijven voorzien over de 
geschiedenis van Monnickendam. Van het contactformulier op 
de website wordt regelmatig gebruik gemaakt. 
 
Prijs “De Monnick” In 2022 is van de commissie een advies 
ontvangen voor het uitreiken van deze prijs. Harry Voogel is 
voorgedragen voor de prijs en tijdens de jaarvergadering is de 
prijs aan hem uitgereikt. 
 
In de voordracht is uitgebreid aandacht besteed aan de 
activiteiten die Harry gedurende vele jaren voor onze vereniging 
heeft gedaan. In het verslag van de jaarvergadering wordt hier 
uitgebreid aandacht aan besteed. 
 
De Stegh Na de corona-problematiek zijn er in het verslagjaar 
weer activiteiten in het gebouw geweest. De opbrengsten van 
de commerciële verhuur waren dit jaar aanmerkelijk hoger dan 
begroot. Opbrengst € 1.135 tegenover € 605 vorig jaar. 
 
Fonds aankopen Collectie In 2022 zijn er geen aankopen 
gedaan. 
 
Schenking van 575 dia’s van Harry Voogel die hij heeft gemaakt 
voor zijn boeken en overige activiteiten. 
 
In het voorjaar kregen we van Harry het aanbod om zijn dia’s te 
digitaliseren en op te nemen in onze collectie. We hebben hier 
ja tegen gezegd en Bernard van der Ven bereid gevonden om 
deze dia’s te bewerken zodat ze opgenomen kunnen worden op 
onze website. 
 



DIVERSEN 
 
Ambtsketen Admiraal Bossu Sinds lange tijd heeft onze 
vereniging namens de voormalige gemeente Monnickendam 
een gedeelte van de ambtsketen in bruikleen. Inmiddels is deze 
keten zwart verkleurd door zilveroxide. In verband met de 
komende stadsfeesten “Slag op de Zuiderzee” was het 
noodzakelijk om te trachten hier verbetering in aan te brengen. 
Ronald van Goudsmederij Carabas heeft de keten 
schoongemaakt en hij ziet er weer fraai uit. Hij heeft dit 
kosteloos gedaan en ziet dit als een bijdrage aan onze 
vereniging en het museum. 
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Gevolgen Wet bestuur en toezicht rechtspersonen voor 
verenigingen en stichtingen. 
 
De Wet bestuur en toezicht rechtspersonen voorziet in 
maatregelen om de kwaliteit van bestuur en toezicht bij 
verenigingen en stichtingen te verbeteren. 
 
In het najaar van 2021 hebben we een werkgroep ingesteld om 
namens de vereniging en de gelieerde stichtingen gezamenlijk 
tot een voorzet te komen voor de nieuwe statuten. De 
aanpassing van de statuten moet binnen 5 jaar plaatsvinden. 
Voor onze vereniging betekent dit dat de wijzigingen in een 
ledenvergadering behandeld dienen te worden en bij 
goedkeuring notarieel moet worden vastgelegd. 
 
Begin 2023 ontvingen we van Abma/Schreurs notarissen een 
voorstel voor aanpassing van de statuten. Besloten is om dit 
eerst te bespreken met de vertegenwoordigers van onze 
gelieerde stichtingen. Vervolgens zullen de concept nieuwe 
statuten aan de ledenvergadering worden voorgelegd. Naar 
verwachting zal dit in 2024 zijn. 
 
Koert Kraak, Voorzitter Monnickendam, februari 2023 


